
Inspreken Eddy van Essen bij de Politieke Markt op 17 januari 2023 
 
Zijn er nog vragen naar aanleiding van mijn inspreekbeurt bij de behandeling van de zomerbrief op 12 
juli vorig jaar of was het allemaal duidelijk? 
 
Laten we beginnen met een bloemlezing uit het verkiezingsprogramma van Burger Belangen Hengelo: 
 
Bij de afvalverwerking gaan we voor een duurzame oplossing voor het hergebruik van grondstoffen. 
Het plastic- en restafval kan dan weer in de grijze otto, de gemeente doet vervolgens de nascheiding.  
 
Tegengaan van zwerfvuil is en blijft voor ons een topprioriteit. Het is duidelijk dat dit vooral wordt 
veroorzaakt door de weerstand tegen ‘omgekeerd inzamelen’ en de hoge afvaltarieven. 
De boel laten opruimen door Gildebor en de rekening bij alle inwoners leggen is niet onze oplossing. 
Maatregelen die kunnen helpen om het dumpen van zwerfafval tegen te gaan zijn:  

• Schoon hout en ander gescheiden afval dat geld oplevert moet gratis kunnen worden 
ingeleverd op het Milieupark aan de Wegtersweg.  

• Voor schoon puin moet een veel milder tarief komen.  
• Gratis 150 kilo grof afval per huishouden per jaar naar de Wegtersweg.  
• Organiseer twee tot drie keer per jaar een ophaalronde voor grofvuil.  

 
Dit programma heeft Burger Belangen geen windeieren gelegd, ze werden de grootste partij en kon 
hun wethouder zelf aan het roer van het stuurloze afvalschip gaan staan. De winst is ook voor een 
groot deel te danken aan het desastreuze afvalbeleid van de vorige wethouder.  Tenminste als je 
“pappen en nathouden” ook onder beleid verstaat.  
 
De nieuwe wethouder begon veelbelovend met een interview in de Tubantia: “Dat afval in mijn 
portefeuille zit, is een bewuste keuze. Daar is bij de bevolking veel irritatie over. De service vergroten, 
dat is een mogelijkheid. Nu mogen Hengeloërs vijftig kilo grof afval gratis naar het Milieupark brengen, 
dat zou ook 100 kilo kunnen zijn. Zwerfafval is een grote ergernis. Wij hebben niet de wijsheid in pacht, 
de inwoners wel. Het wordt tijd dat we goed gaan luisteren.” 
 
Van de 150 kg. storttegoed uit het verkiezingsprogramma was dus inmiddels al 50 kg. als sneeuw voor 
de zon verdwenen. 
 
Op 29 november werd er uit een heel ander vaatje getapt: Hengeloërs mogen jaarlijks 50 kilo afval naar 
het Milieupark aan de Wegtersweg brengen. Er gaan stemmen op om dat te verhogen, zodat het 
dumpen afneemt. Maar wethouder Freriksen gelooft daar niet in. Niet meer dan de helft van de 
Hengeloërs komt naar het Milieupark. Per milieupas wordt er gemiddeld 22 kilo gebracht. „Dan moet je 
je afvragen of het zin heeft om dat stortquotum te verhogen.”  
 
In 2011 bedroeg het stortquotum 150 kg. Dit werd om afvaldump ten gevolge van Diftar tegen te gaan 
verhoogd naar 250 kg. Vervolgens werd het ieder jaar 50 kg. lager. Mede door Burger Belangen bleef er 
nog 50 kg. over.  
 
Dat er GEMIDDELD maar 22 kg. gebruikt wordt doet niet ter zake. Het stortquotum is bedoeld om het 
dumpen tegen te gaan. Ja, het is strijdig met het Diftar principe en dat zien de Diftarfundamentalisten 
in het stadkantoor niet zitten. Borne heeft 100 kg. Almelo 500 kg. Enschede en Deventer 300 kg.  
 
De afvalstoffenheffing betaalt op het Milieupark en voor het aan huis opgehaalde staat niet apart 
gespecificeerd in de afvalbegroting. Als je afvalstoffenheffingen wilt vergelijken moet je uitrekenen wat 
een huishouden jaarlijks “onder de streep” kwijt is anders wordt het appels met peren vergelijken.  
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In de “Nadere duiding” is na bijna 8 maanden sinds het aantreden van de nieuwe wethouder niets 
terug te vinden over de mooie voornemens uit haar verkiezingsprogramma. 
1 december 2022 zou de raadswerkgroep afval van start gaan. Ook daar geen woord over. 
 
Het kilofetisjisme is weer troef terwijl VANG hier juist van afgestapt is omdat de kwaliteit en daarmee 
de recyclebaarheid van het gescheiden afval steeds verder afneemt. De oorzaak laat zich raden. Diftar 
en omgekeerd inzamelen veroorzaken perverse prikkels. Het aantal Hengelose nulaanbieders is met 
5,5% gestegen tot 3.097, bijna 8 % van de huishoudens betaalt geen variabel tarief. Waar blijft hun 
afval? 
 
In 2021 werd per inwoner 32,4 kg. PMD afgekeurd en als restafval verbrand. Vervuiling gemiddeld 18 
kg. per inwoner. Slechts 2,2 kg. is goedgekeurd. 24,7 kg. valt in de noodgedwongen tussencategorie. 
Hier zit ook nog eens 6 kg. vervuiling is. Bij elkaar in 2021 dus 24 kg. per inwoner vervuiling in het PMD. 
De afvaldump bedraagt 25.000 kg per maand. Afgerond 4 kg. per inwoner per jaar.  
 
En zo rekent de gemeente zich rijk met zogenaamd 69 kg. restafval per inwoner in 2021. De 18 kg. grof 
afval wordt stiekem weggemoffeld maar moet voor de VANG doelstelling van maximaal 100 kg. in 2020 
wel degelijk meegeteld worden.  
Jaaroverzicht Twente Milieu 2019: Het grof restafval is onderdeel van de VANG-doelstelling 2020 en 
wordt meegerekend in de doelstelling van maximaal 100 kg restafval per inwoner per jaar. 
 
Als we dus al het restafval en het afval dat als restafval verbrand is bij elkaar tellen dan was dit in 2021 
afgerond 119 kg, per inwoner. Hoezo VANG doelstelling gerealiseerd? En dan hebben we het nog niet 
eens over de 23 kg. hout per inwoner dat waarschijnlijk bij Twence opgestookt is. 
 
Bijna 40% van de kosten voor het vegen van de straten wordt betaald uit de afvalbegroting omdat 
aangenomen wordt dat dit huishoudelijk afval is. In 2022 ruim €868.000,- Dan moet je toch ook bijna 
40% van de het gewicht optellen bij het fijne restafval? 
 
De schade door de PMD-vervuiling is enorm. Iedere ton afgekeurd PMD kost de gemeente €160,- 
Iedere ton goedgekeurd PMD leverde in 2021 €245,- op. De tussencategorie maar €160,- per ton. Op 
basis van mijn berekening kom ik voor 2021 uit op een schadepost van €760.000,-  
 
Huishoudens die geen eigen PMD-container hebben brengen dit naar de verzamelcontainers voor Jan 
met de korte achternaam omdat 94% wordt afgekeurd en verbrand.  
Hoe zit het nu met de proef om samen met Almelo en Enschede PMD van de verzamelcontainers na te 
scheiden? 
 
De inzameling van bioafval bij de hoogbouw dreigt door het Ditartarief een fiasco te worden. De kosten 
zullen door verkeerde aannames sowieso hoger uitvallen. Nu gaat het volgend jaar pas in terwijl 1 juli 
aanstaande toegezegd en begroot is. Van de hoogbouw wordt verwacht dat ze iedere week 3 keer naar 
de bio-box lopen. Over welke afstand? En dan ook nog eens 8 cent per klik betalen terwijl de laagbouw 
per jaar maimaal 1.000 kg. grof tuinafval gratis weg mag brengen naar het milieupark. 
In 2012, ruim 10 jaar geleden werd de CDA-motie invoeren nultarief voor gft-afval aangenomen. Een 
nultarief zorgt gegarandeerd voor meer ingezameld bioafval en dat willen we toch? 
 
Vragen? 
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